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علی ترابی /     فصل جدید رقابت های لیگ برتر 
فوتبال کشورمان از فــردا در حالی آغــاز می شود 
که خراسان رضــوی پس از مــدت ها در ایــن سطح 
از مسابقات دیگر نماینده ای ندارد. اما تعدادی از 
بازیکنان هستند که هنوز چراغ فوتبال این استان 
را در کشور روشن نگه داشته اند و از اعتبار و آبروی 
این ورزش دفاع می کنند.هر چند این بازیکنان تک 
ستاره هایی هستند که به فراخور استعداد و تلاش 
خودشان به بالاترین مرتبه از فوتبال رسیده و با 
هنرنمایی شان جذب تیم های مختلف لیگ برتری 
شده اند و باعث انگیزه و شور و اشتیاق دیگر جوانان 
خطه خراسان می شوند  ولی خراسان از نظر داشتن 
ملی پوش فاصله زیادی با دیگر استان ها دارد و طی 
یک دهه اخیر هنوز نتوانسته  فوتبالیستی را به سطح 

تیم ملی معرفی کند که قابل تامل است.

چهره های ملی	 
در سال های پس از انقلاب اسلامی معدود بازیکنانی 
بودند که از خراسان رضوی موفق شدند به تیم ملی 
راه یابند و به یک چهره تبدیل شوند.متاسفانه  با 
این همه استعداد فوتبالی آن چنان که باید و شاید 
اقدامی در جهت شکوفایی آن ها صــورت نگرفته 
است و اگر فوتبالیستی به جایگاهی رسیده، با تلاش 
و غیرت خودش بوده است. خداداد عزیزی ،  حسین 

بادامکی، علیرضا نیکبخت واحــدی ، 
رضا حقیقی ، رضا عنایتی ، قاسم 

دهنوی، سیاوش یزدانی و البته 
رضا قوچان نژاد از جمله بازیکنان 
چهره خراسانی هستند که در این 
مدت در بالاترین سطح فوتبال 

ــازی کردند و برخی  ایــران ب
نیز سابقه حضور در جام 

جهانی را دارند. آخرین 
بــار رضــا قوچان نژاد، 
تیزچنـــگ  مــهــاجــم 
 ۹ در  مشــــــــهدی 
۱۳۹۶ در  شهریور 
ــرای  ــازی  رســمــی ب بـ
تــیــم مــلــی ایــــران در 
ــوس  ــارلـ کـ دوران 
کــــــی روش، مــقــابــل 
ــه  ــی ب ــ ــوب ــ ــن ــ ــره ج ــ ک

میدان رفت.حتی در 

بازی های دوستانه آخرین بار رضا قوچان نژاد ۱۸ 
خــرداد ۱۳۹۷ در بــازی برابر لیتوانی که پیش از 
ــزار شــد، به میدان رفت.  ــرگ جام جهانی ۲۰۱۸ ب
سیاوش یزدانی مدافع مشهدی هم سال ۱4۰۰  
فقط به تیم ملی دعوت شد و دیگر بازیکنان کنونی 
هنوز نتوانسته اند رضایت لازم را برای حضور در 
تیم ملی کسب کنند.البته اگر نیم نگاهی به سن 
فوتبالیست های خراسانی بیندازیم که فعلا در لیگ 
برتر بازی می کنند ، در می یابیم که شانس خیلی 

کمی برای حضور در تیم ملی دارند.

لیگ برتری ها	 
به جرئت می توان گفت که لیگ برتر امسال متفاوت 
تر از دوره های قبلی است و خیلی از تیم ها به طور 
ــازار نقل و انتقالات شدند تا برای  جــدی وارد  ب
کسب عنوان قهرمانی و سهمیه لیگ آسیا بجنگند. 
بازیکنان خراسانی هم با توجه به سوابق خود ، 
جذب برخی از تیم های لیگ برتری شدند. احسان 
پهلوان چهره تکنیکی فوتبال خراسان به مدت دو 
سال در کنار یحیی گل محمدی در پرسپولیس به 
میدان رفت.اما امسال نتوانست قــرارداد خود را 
تمدید کند و جذب فولاد خوزستان شد. حالا این 
وینگر با اخلاق و تکنیکی ۲۹ ساله جزو امیدهای 
ــواد نکونام در لیگ امسال اســت . پهلوان در  ج

تیم های گسترش فـــولاد، ذوب آهـــن، سپاهان، 
ــرده  است.  ک ــازی  ب پرسپولیس  و  تراکتورسازی 
که  است  مشهدی  بازیکن  دیگر  یزدانی  سیاوش 
سال گذشته با استقلال به دلیل سربازی دچار 
مشکل شده بود و به طور قرضی به تیم ملوان انزلی 
پیوست. این بازیکن ۳۰ ساله هنوز وضعیت اش در 
لیگ برتر امسال مشخص نشده است و به احتمال 
فراوان در لیگ آزادگان برای ملوان به میدان برود. 
او سابقه بازی در سیاه جامگان ، پیکان ، سپاهان 
و استقلال را در کارنامه خود دارد.  علی نعمتی 
دیگر بازیکن خراسانی است که سال گذشته فصل 
ــت. ایــن مدافع  خیلی خوبی در پرسپولیس داش
۲۶ ساله هنوز مــورد اعتماد یحیی گل محمدی 
است و امسال هم قرار است برای سرخ پوشان به 
میدان برود. یونس شاکری از مهاجمان بلند بالای 
لیگ برتر و از شاگردان امیر قلعه نویی در گل گهر 
است.او که ۳۲ سال دارد، در تیم های ابومسلم ، 
سیاه جامگان ،  فجر سپاسی ، پرسپولیس و پدیده 
بازی کرده است .این مهاجم نیشابوری که سال 
گذشته با مصدومیت مواجه بوده، امسال هم برای 

گل گهر سیرجان به میدان می رود.
تعداد دیگری از بازیکنان خراسانی هم جذب تیم 
های لیگ برتری شدند. سعید جلالی راد دروازه بان 
مشهدی که سابقه حضور در شهرخودرو را دارد، به 

تیم نفت مسجد سلیمان ملحق شد. محمد ناصری 
دیگر دروازه بان مشهدی هم با تیم پیکان قرارداد 
خود را تمدید کرد.علی داوران هافبک  و حسین 
زامهران مهاجم مشهدی نیز قرار است برای تیم 
نساجی به میدان بروند. سعید واسعی ۲۷ ساله 
که در پست هافبک بازی می کند،  با تیم تراکتور 
در مسابقات حضور پیدا می کند. حجت حق وردی 
۲۹ ساله مشهدی که ســال گذشته برای  مدافع 
کرد،  می  بــازی  آذربایجان  »سومقاییت«  باشگاه 
امسال با تراکتور به توافق رسیده است. سجاد دانایی 
مدافع مشهدی هم با تراکتور قرارداد منعقد کرد و 

امسال برای تبریزی ها به میدان می رود.

سرنوشت عباسیان و خاقانی 	 
معین عباسیان هافبک باتجربه مشهدی طی چند 
ــادی عــوض کــرده اســت. او  ســال اخیر تیم هــای زی
اواخر سال ۱۳۹۹ از پیکان راهی آلومینیوم شد و 
در پایان همان فصل به تیم هوادار پیوست. عباسیان 
یک فصل در هــوادار تــوپ زد و بازوبند کاپیتانی 
این تیم را نیز به بازو بست. بازیکنی که به عنوان 
وینگر در تیم عنایتی، عملکرد خوبی داشت اما با 
حضور ساکت الهامی آینده ای در این تیم نداشت 
و قــراردادش تمدید نشد. گفته می شود سرمربی 
را مناسب  ــازی عباسیان  ب ــوادار سبک  جدید هـ
تاکتیکی که برای تیمش در نظر گرفته نمی داند 
و هنوز تیم جدیدش را انتخاب نکرده است. 
اما سبحان خاقانی بازیکن ۲۲ ساله و آینده 
ــدارد و  دار مشهدی امسال شرایط خوبی ن
با مصدومیت همراه شده اســت. او در زمان 
مربی گری محمود فکری به باشگاه استقلال 
ــازی خــود مقابل  پیوست و در اولین ب
پدیده مشهد موفق شد اولین گل 
لیگ برتری اش را به ثمر برساند. 
دومین گلش را نیز در نیم فصل 
همان سال در زمان مربی گری 
فرهاد مجیدی به ثمر رساند 
ــورد توجه هـــواداران این  و م
تیم قرار گرفت.او که امسال 
ــرای استقلال به  ــرار بــود ب ق
میدان بــرود با مصدومیت 
رباط صلیبی مواجه شد و 
از بیرون بازی های لیگ 
برتر را نظاره گر می شود.

ماموریت جدید اکبر آقا در نوشهر

ــا نــام  ــه در بــرهــه  ای ب فــوتــبــال نــوشــهــر ک
شموشک در فوتبال کشور عرض  اندام 

می  کــرد و معرف ستاره های زیــادی 
به تیم های لیگ برتری بود، بار دیگر 
قصد خودنمایی دارد. ایــن بــار نه با 

نام شموشک ، بلکه با نام شهرداری 
نوشهر قرار است به میدان برود و مربی 

این تیم همانی است که موجب صعود تیم 
شموشک از لیگ یک به لیگ برتر شد و در لیگ 

برتر بازیکنان زیادی را به دیگر تیم ها معرفی کرد. این مربی کسی نیست 
جز اکبر میثاقیان که همواره از او در نوشهر به نیکی یاد می شود. شهرداری 
نوشهر فصل گذشته بعد از صعود به لیگ دو تلاش کرد با هدایت محسن 
بنگر که یکی از بازیکنان قدیمی تیم شموشک نوشهر به حساب می آید به 
لیگ یک صعود کند، اما در میانه های راه متوجه شد صعود به لیگ یک به 
اندازه صعود به لیگ دو آسان نیست و در نهایت با ادامه حضور در جمع تیم 
های دسته دومی به کار خود ادامه داد. از نوشهر خبر می رسد که مدیران 
باشگاه شهرداری نوشهر، بعد از خداحافظی محسن بنگر مذاکره با اکبر 
میثاقیان را آغاز کردند تا پای این مربی باتجربه را به نوشهر باز کنند و برای 
صعود به لیگ یک از او کمک بگیرند. به نظر می رسد مذاکرات باشگاه 
شهرداری نوشهر و اکبر میثاقیان در نهایت نتیجه مثبتی به همراه داشته 
باشد چراکه این مربی شهر نوشهر و مردمانش را دوست دارد و همیشه 
از نوشهر به عنوان شهر دوم خود یاد می کند و هر از گاهی برای گذران 

زندگی به این شهر می رود.

درخشش غلامپور در شنای ارتش های جهان
سینا غلامپور شناگر خراسانی در مسابقات شنای 

ارتش  های جهان موفق به کسب مدال برنز شد. 
در اولین روز از برگزاری مسابقات قهرمانی 

شنای ارتش های جهان که به میزبانی روسیه 
ــت، سینا غلامپور،  در حــال بــرگــزاری اس
شناگر نیشابوری و ملی پوش شنای ایران، 

عنوان سوم و مدال برنز در ماده ۱۰۰×4 
مختلط تیمی را به دســت آورد.در روز دوم 

این مسابقات نیز وی توانست در مــاده ۱۰۰ 
متر آزاد با رکورد ۳4/۵۱ متر مدال نقره را کسب 

کند و اولین نفر در تاریخ شنای ایران باشد که توانسته در مسابقات ارتش های 
جهان و در ماده انفرادی به مدال نقره دست پیدا کند.  این شناگر کشورمان در 
روزهای آینده هم در سه ماده دیگر به آب می زند و شانس رسیدن به مدال در این 

ماده ها را نیز دارد.

عبدی و صداقت در اردوی تیم ملی

اولین مرحله اردوی آمادگی تیم ملی بسکتبال با ویلچر کشورمان از دیروز آغاز 
شده و به مدت ۱۰ روز دنبال می شود که دو ملی پوش خراسانی هم در این مرحله 
حضور دارند.  حسن عبدی و حمید صداقت دو ورزشکار ارزنده استان به این اردو 
که به منظور شرکت در مسابقات جهانی امارات ۲۰۲۲ برپا شده ، دعوت شده 
اند. ورزشکاران یاد شده از ۱۸ مرداد ماه به مدت ۱۰ روز در کمپ تیم های ملی 
فدراسیون در تهران حضور پیدا کرده اند و تمرینات را زیر نظر کادر فنی دنبال 
می کنند. همچنین شش بانوی والیبالیست خراسانی به دهمین اردوی تیم ملی 
والیبال نشسته دعوت شده اند. این اردو در راستای اعزام به مسابقات جهانی 
و پاراآسیایی برپا شده و پروانه باغبانیان به عنوان مربی و معصومه زارعی، زهرا 
لطفی، ندا پنجه باشی، فاطمه زهرا محمدی و فاطمه جهانی به عنوان ورزشکار 

به این اردو دعوت شده اند.

لیگ بیست و دوم فوتبال از فردا با حضور خراسانی ها استارت می خورد

مشهدی های لیگ برتری

باشگاه چیپس کامل حدود دو سال است که در لیگ 
برتر فوتسال حضور دارد و در این دو سال تیمی در 
حد و اندازه قهرمانی بسته نشده است و امسال هم 
مانند سال گذشته با تیمی متوسط به میدان می 
رود. اما این روزها صحبت از تیم داری این باشگاه در 
والیبال و فوتبال است که تعجب همگان را  برانگیخته  
است . معلوم نیست که این باشگاه با کدام بودجه 
میلیاردی قرار است در رشته هایی همچون فوتبال 
سرمایه گذاری کند.این در حالی است که در همان 
رشته فوتسال هم نتوانسته تیمی مقتدر تشکیل دهد  

ومعلوم نیست که این شوی تبلیغاتی چقدر به حقیقت 
بپیوندد.امیدواریم تیم داری در رشته های مختلف به 
سرانجام ناخوشایندی همچون دیگر حامیان مالی 

تبدیل نشود.
مالک باشگاه چیپس کامل در این باره گفت:چند 
جلسه با مدیرکل ورزش و جوانان استان برگزار و در 
خصوص حضور در لیگ برتر والیبال و حتی یک تیم 
در لیگ دسته یک یا دو فوتبال نظرات و برنامه های 
خود را مطرح کردیم. رنجوری افــزود: در مرحله 
اول باید کارگروهی مشترک مثل یک هیئت امنا 
بین ما و اداره کل ورزش و جوانان استان تشکیل 
شود. در قالب این کارگروه پیشنهاد دادیم که یک 
هلدینگ ورزشی تشکیل شود و به تمام رشته های 
ورزشی ورود کنیم. برنامه داشتیم که امسال دو رشته 
والیبال و فوتبال در هر دو بخش آقایان و بانوان را به 
حوزه فعالیت خود اضافه کنیم. وی ادامه داد: بخش 
خصوصی توانایی چنین کار عظیمی را ندارد و نیاز 
است که همت گروهی و تلاش همگان پشت این کار 
باشد. تاکنون وظیفه خود را انجام دادیم و چند بار هم 
با رئیس فدراسیون والیبال و رئیس هیئت والیبال 

استان جلسه گذاشتیم.
رنجوری در خصوص حضور در لیگ برتر والیبال 

توضیح داد: با این که به ما قول واگذاری امتیاز داده 
شد، اما مشکل این جاست که امتیازی در لیگ 
برتر وجود ندارد و لیگ با ۱4 تیم بسته شده است. 
طبق مصوبه سازمان لیگ، لیگ برتر با همین ۱4 
تیم برگزار می شود، امــا صحبت هایی به گوش 
رسیده که شاید دو تیم شهرداری ورامین و ارومیه 
در لیگ شرکت نکنند و امتیاز یکی از این دو تیم به ما 
واگذار شود. وی اضافه کرد: با توجه به این که اواخر 
شهریورماه مسابقات لیگ برتر والیبال آغاز می شود، 
صحبت های اولیه را با برخی بازیکنان انجام دادیم و 
آماده هستیم با تشکیل هلدینگ ورزشی و هیئت امنا 
فعالیت خود را رسما آغاز کنیم.وی اظهار کرد: هنوز 
تکلیف کارگروه و موضوع واگذاری امتیاز مشخص 
نشده است. اگر تا پایان این هفته موضوع واگذاری 
امتیاز به سرانجام نرسد، با توجه به کمبود وقت تا 
شروع لیگ، ورود به لیگ برتر عقلانی نخواهد بود. 
البته ممکن است بعد از تشکیل هلدینگ تصمیم بر 

این شود که در لیگ یک تیم  داری کنیم.
رنجوری در باره تیم  داری در رشته فوتبال   تصریح 
کــرد: در بــاره فوتبال هــم بــا مسئولان باشگاه 
شهرخودرو چند جلسه برگزار کردیم، اما برای 
گرفتن امتیاز این تیم قانع نشدیم. واضح است 

که تراز مالی این باشگاه مشخص نیست و قطعا 
توجیهی برای گرفتن امتیاز این تیم وجود ندارد. 
ــرای خرید  پیشنهاد مــســئــولان شــهــرخــودرو بـ
امتیاز حــدود ۲۵ میلیارد تومان بــود، چند تیم 
رقمی  چنین  هم  ملاثانی  استقلال  مثل  دیگر 
ــد، امــا چــون رقــم بدهی مالی  ــ پیشنهاد داده ان
شهرخودرو مشخص نیست فعلا به این موضوع 
ورود نمی کنیم.وی افزود: ظاهرا قرار است لیگ 
یک از ابتدای شهریورماه و لیگ دو دیرتر آغاز شود. 
با مشورت هایی که با متخصصان و کارشناسان 
فوتبال استان صورت گرفت، در نظر داریم امتیاز 
یک تیم در لیگ دو را بخریم، با مدیریت و کادر فنی 
خوب تیم را ببندیم و از لیگ دو شروع کنیم تا ان 
شاءا... به لیگ برتر برسیم.وی خاطرنشان کرد: 
همه مواردی که برعهده باشگاه چیپس کامل بوده، 
توسط ما انجام شده و بقیه امور منوط به تشکیل 
هیئت امنا و هلدینگ است. اطلاع  رسانی لازم به 
تمام مراجع مربوط و کسانی که قرار است کنار ما 
باشند انجام شده و مذاکرات صورت گرفته و تنها 
منتظر پاسخ نهایی آن ها هستیم. متاسفانه تاکنون 
هیچ اقدامی از سوی اداره کل صورت نگرفته و 

هیئت امنایی هم تشکیل نشده است.

در دیداری خیرخواهانه برگزار می شود

تقابل یاران خداداد با عادل فردوسی  پور در مشهد
یاران عادل فردوسی  پور در یک بازی دوستانه در مشهد به میدان می 
 روند. با هماهنگی های صورت گرفته توسط انجمن ورزشی  نویسان 
و عکاسان ورزشی خراسان رضوی، روز پنج شنبه ۲۰ مردادماه از 
ساعت ۱۷ یک دیدار دوستانه خیریه در ورزشگاه ثامن الائمه)ع( 
مشهد بین تیم های یاران خداداد عزیزی و عادل فردوسی  پور برگزار 
خواهد شد. تمامی عواید این دیدار صرف امور خیریه برای کودکان 
موسسه گلستان علی )ع( خواهد شد. در این دیدار بازیکنان صاحب 
نامی  چون خداداد عزیزی ، حسین بادامکی ،علیرضا نیکبخت ، رضا 
صاحبی، رضا ناصحی، مصطفی صداقت  و ... برای تیم خراسان 
به میدان می روند. این مسابقه با قضاوت محسن قهرمانی و رضا 
سخندان دو داور بین المللی استان و با کمک داوری جعفر مهاجر و 

پویا زحمتی از کمک داوران لیگ برتری انجام می شود.

یلی؛ تکمیل کننده ویترین جذاب والیبال ایران
پوریا یلی، والیبالیست خراسانی عضو تیم ملی والیبال ایران امتیازآورترین بازیکن در تقابل 
با قطر بود .مسابقات والیبال مردان بازی های همبستگی کشورهای اسلامی با حضور 
هشت تیم در شهر قونیه آغاز شد که تیم ملی »ب« والیبال ایران در نخستین مسابقه خود در 
این رقابت ها سه بر صفر قطر را شکست داد و تیم  های جمهوری آذربایجان، مراکش و ترکیه 
در دیگر دیدارهای روز نخست برابر حریفان به پیروزی رسیدند.در این رقابت ها ملی پوش 
خراسانی در ترکیب اصلی تیم ملی والیبال ایران مقابل قطر قرار گرفت و با کسب ۱4 امتیاز، 
از این لحاظ بهترین بازیکن زمین لقب گرفت تا مشخص شود که ایران در پست پشت خط 
زن هیچ دغدغه و نگرانی خاصی ندارد. پوریا یلی که امتیازآورترین بازیکن زمین بود ، گفت: 
مسابقه خوبی بود. تیم ملی »ب« دیدارهای تدارکاتی خوبی نداشت و باید در شرایط مسابقات 
رسمی قرار می گرفتیم.  دیدار برابر قطر چالش خوبی بود، چون برابر تیم خوبی قرار گرفتیم 
و توانستیم بازی را با نتیجه سه بر صفر به پایان برسانیم. اعتماد به نفس خوبی گرفتیم تا ان 
شاءا... برای قهرمانی آماده شویم.شایان ذکر است ، تیم ملی »ب« والیبال ایران امروز در 

دومین دیدار خود در مرحله مقدماتی این رقابت ها به مصاف پاکستان می رود.

وعده های مالک یک باشگاه لیگ برتری؛

احتمال تیم داری 

در فوتبال و 

والیبال!

تکذیب خداحافظی سرمربی لیگ برتری

سرمربی تیم فوتسال چیپس کامل مشهد به حواشی خداحافظی اش واکنش 
نشان داده و در تمرینات تیمش حضور پیدا کرده است . محسن جنگی، سرمربی 
تیم لیگ برتری در باره شایعاتی مبنی بر حاضر نشدن در تمرینات تیم مشهدی 
و خداحافظی با این تیم گفت: چنین موضوعاتی درست نیست و من دیروز در 
محل تمرین تیمم حضور داشتم و بازیکنان با تمام قوا تمرین کردند تا آماده دیدار 
با تیم »قند کاترین« آمل شویم. ما امروز)دیروز( یک جلسه تمرینی خواهیم داشت 
و پنج  شنبه به سمت آمل حرکت می کنیم. وی ادامه داد: من فقط روز تاسوعا در 
تمرینات حضور نداشتم که آن هم به دلیل حضور در مراسم عزاداری بود و در بقیه 
جلسات تمرینی تیم حضور داشتم. این شایعاتی است که مدام برای ما می سازند 

و نمی دانم چرا فقط با تیم ما کار دارند.

تقدیر از قهرمانان شنا

طی مراسمی از قهرمانان شنای خراسان رضوی که برای نهمین سال مداوم 
قهرمان کشور شده اند ، تقدیر شد. سرپرست هیئت شنا و شیرجه خراسان 
رضوی در این مراسم  با اشاره به سال ها تداوم استان در کسب سکوهای کشوری 
و حضور در مسابقات باشگاه های جهان گفت: این موفقیت ها حاصل برنامه 
ریزی، استعدادیابی و تلاش ورزشکاران استان بوده که بخش خصوصی با همت 
مهندس علیزاده به عنوان حامی مالی نقش پررنگی در ثبت این قهرمانی ها 

داشته اند.
مجید مشتاق عشق با اشاره به زیر ساخت های مناسب تر ورزش شنا در مشهد 
افزود: امروز از لحاظ داشتن استخر قهرمانی اوضاع خوبی داریم و امیدواریم 
با برنامه ریزی های انجام شده این موفقیت ها تداوم داشته باشد. هاشمی 
جواهری مدیرکل ورزش و جوانان خراسان رضوی هم با اشاره به نقش رسانه ها 
در پیشبرد اهداف ورزش در استان آن ها را بازوی قوی اداره کل در ایجاد بستر 
مناسب برای حضور خیرین ورزشی و حامیان مالی در ورزش معرفی کرد. وی 
هیئت شنا را هم یکی از موفق ترین هیئت ها معرفی و از مدال آوران این رشته 
در عرصه های کشور با وجود محدودیت های کرونایی قدردانی کرد. شایان 
ذکر است، این مراسم با مشارکت هیئت شنای استان و انجمن خبرنگاران و 

عکاسان ورزشی برگزار شد.


